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ACTA SESSIÓ DE CONSTITUCIÓ DE LA COMISSIÓ DE SEGUIMENT DEL 

PROCÉS PARTICIPATIU MPGM PATRIMONI CLOT-CAMP DE L’ARPA 

Dia: 21 de setembre de 2022  

Hora: 17:30 h  

Lloc: Sala Barcelona, av. Diagonal 240, 2a planta 

Assistents: 14 

Assistència ciutadania (8): 

Miquel Catasús, AAVV Clot-Camp de l’Arpa 

Jordi, Ateneu del Clot 

Jordi Gras i Mateu, Orfeó Martinenc 

Josep Lluís Alonso, Federació d’entitats 

Elena Gil, Federació d’entitats 

Marià Bes Nogués, AAVV Clot-Camp de l’Arpa (Comissió de Patrimoni) 

Jordi Morell Núñez, Taller d’història del Clot-Camp de l’Arpa 

Jaume Busquets, AAVV Clot-Camp de l’Arpa (Comissió de Patrimoni) 

 

Representants i personal tècnic de l’Ajuntament (6): 

Jèssica Pujol, Departament de participació de l’Àrea d’Ecologia Urbana, moderadora 

Roger Clot, Assessor Regidora 

Francesc Ragues, Arquitecte, direcció del projectes urbans 

Carles Pinar, Districte de Sant Martí 

Thais Domènech, tècnica de barri Clot-Camp de l’Arpa 

Marcel Fernandez, Departament de participació de l’Àrea d’Ecologia Urbana 
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ORDRE DEL DIA:   

1. 17.30 h: Benvinguda institucional i contextualització: Roger Clot, Assessor 

Regidora 

2. 17.45 h: Estratègies generals d’intervenció, àmbit d’actuació i objectius: 
Francesc Ragués, Departament de Planejament, Ecologia Urbana 

3. 18:00 h: Objectius del procés participatiu i atribucions/funcionament de la 

Comissió de Seguiment: Jèssica Pujol, Departament de Participació, Ecologia Urbana 

4. 18:15 h: Torn obert de paraules 

 

1. Benvinguda institucional i contextualització 

 
Roger Clot, dona la benvinguda a totes les persones assistents i contextualitza la sessió d’avui. 

Explica que l’objectiu d’aquesta trobada és constituir la Comissió de Seguiment del procés 

participatiu que ha d’acompanyar la redacció de la MPGM del Clot i del Camp de l’Arpa. En 

aquest sentit, explica que la finalitat d’avui és compartir la proposta de procés participatiu que 

han elaborat els tècnics de participació per tal de recollir suggeriments de millora. Per tal de 

tenir un punt de partida sobre el procés i per ajudar a centrar la discussió, des del 

Departament de Planejament faran una primera intervenció repassant àmbit i objectius de la 

MPGM.  

 

2.  Estratègies generals d’intervenció, àmbit d’actuació i objectius 

Francesc Ragués fa un repàs sobre l’àmbit de la MPGM així com dels antecedents 

històrics d’aquest territori i la seva actual situació en el PGM.  

En primer lloc, exposa l’àmbit en què es realitzarà la intervenció: Barris del Clot i del 

Camp de l’Arpa. Pel que fa als antecedents destaca que la PGM del 76 recull de manera 

molt superficial les característiques del barri i cal fer una revisió dels valors 

patrimonials del nucli antic. Tot seguit, exposa plànols amb diferents nivells 

d’informació sobre els usos actuals del carrer, equipaments, alçades de les edificacions 

i alguna informació més.Continua explicant que s’ha obert un concurs per tal de 
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comptar amb el suport d’un equip extern per la redacció de la MPGM,  que acaba el 26 

de setembre 2022. 

Pel que fa la calendari, explica que tècnicament es treballa amb la data de març 2023 

per l’aprovació inicial.  

Per últim, explica què engloba una MPGM i què no per a poder deixar clar els límits del 

projecte. 

3.  Objectius del procés participatiu i atribucions/funcionament de la 

Comissió de Seguiment  

Tot seguit pren la paraula Jèssica Pujol per explicar la proposta de procés participatiu.  

Primer enumera els objectius que persegueix: comunicar i divulgar els treballs tècnics 

en la redacció del projecte, elaborar una diagnosi compartida amb els agents de 

l’àmbit, promoure el debat ciutadà, facilitar el contrast i el recull d’informació i 

propostes i facilitar el seguiment del projecte. 

Tot seguit, explica que el procés participatiu es desenvoluparà en tres moments 

diferents: avui s’inicia el procés constituint la Comissió de Seguiment.  

El segon moment serà la fase de debat i contrast que es durà a terme entre octubre i 

novembre de 2022 on es faran diferents sessions: passejades exploratòries i sessions 

de diagnosi amb la població. Després, des de el mes de desembre de 2022 fins febrer 

del 2023, serà la fase de debat que consistirà en tres sessions de treball, en cada una 

d’elles enfocarem diferents àmbits del projecte a treballar.  

L'última fase serà el retorn en la qual l’equip redactor exposarà la presentació de la 

proposta final.  

Exposa les característiques de la Comissió de Seguiment, aquesta emet opinió sobre 

els instruments i la metodologia dels debats proposats, fa el seguiment del procés de 

participació i debat l’informe de resultats. Aquesta comissió hi està convidada a formar 

part el teixit associatiu dels barris del Clot i Camp de l’Arpa. 
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Per últim, demana als assistents suport en acabar de perfilar el procés participatiu i, 

sobretot, en què puguin fer difusió entre les seves entitats sobre les diverses accions 

participatives que es vagin produïnt. Igualment, demana a la Comissió de Seguiment 

suport en el disseny de les passejades aportant la seva expertesa i coneixement en 

aquells punts claus que caldria incloure en aquets itineraris. 

Per acabar explica que al Decidim.barcelona hi ha la pàgina del procés que farà de punt 

informatiu. 

4.  Torn obert de paraules 
Miquel Catasús (AAVV Clot-Camp de l’Arpa) demana si es pot enviar la documentació 

de la presentació de la Comissió de seguiment. Es respon que la presentació s’enviarà 

un cop acabi la sessió i que també s’està prenent acta de la sessió que s’enviarà en els 

propers dies. 

Miquel Catasús (AAVV Clot-Camp de l’Arpa)  comenta que li agradaria poder disposar 

d’algun espai més reduït, potser en el mateix marc de la Comissió de Seguiment, per 

tal de poder discutir criteris de més detall, per exemple, revisar alguns punts que han 

detectat en la MPGM de Gràcia i que pot ser interessant també per aquest projecte.  

Es respon que es pot mirar de treballar aquest tema en una de les sessions obertes 

previstes, o sinó, també s’obre la possibilitat de poder convocar la Comissió de 

Seguiment abans de les sessions de propostes per poder parlar de criteris i detalls.  

Elena Gil (Federació d’entitats) pregunta per la mobilitat dintre del MPGM. Es respons 

que, evidentment, la mobilitat és un tema important que cal teniur en compte a l’hora 

d’elaborar aquesta MPGM, pel que serà un tema de debat durant el procés 

participatiu.  

Miquel Catasús (AAVV Clot-Camp de l’Arpa) pregunta si l’habitatge social serà de 

lloguer, ja que per lluitar contra la gentrificació és molt millor que sigui de lloguer i no 

de compra. Es respon que es política municipal que aquell habitatge que fa 

l’Ajuntament sigui de lloguer sempre, tanmateix, el sól privat destinat a habitatge 

socialno té perquè ser de lloguer, potser de compra. 
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Miquel Catasús (AAVV Clot-Camp de l’Arpa) considera que la MPGM de Gràcia està 

molt ben feta i  que li agradaria, sent conscient de les limitacions, que hi hagués més 

zona verda i equipaments en la MPGM Clot-Camp de l’Arpa. Es respon que cal tenir en 

comte que a Gràcia hi havia molts equipaments privats pel que es va aprofitar la 

MPGM i canviar la clau a equipament per intentar blindar aquests equipaments privats 

i que no “marxessin”. En el cas del Clot i del Camp de l’Arpa cal estudiar més a fons 

quina és la situació de partida. Miquel Catasús (AAVV Clot-Camp de l’Arpa)  comenta 

que ells estan preparant documentació i quan la tinguin la voldran compartir. També 

faran arribar idees per al recorregut i destaca que al novembre son les festes majors 

del barri així que pot haver problemes de dates. 

Jordi Morell (Taller d’història del Clot-Camp de l’Arpa) fa un incís i proposa fer alguna 

marxa exploratòria durant les festes, incloent-la en el programa. 

Miquel Catasús (AAVV Clot-Camp de l’Arpa) explica que davant la situació de festes 

aniria bé saber les dates en concret quan més aviat millor. I pregunta per la relació que 

es preveu amb l’equip redactor, si es veuran amb ells i quan seria. 

- Es respon que l’equip redactor dona suport al Departament de Planejament, 

què és qui lidera aquest projecte. Un cop estigui el concurs resolt es preveu que 

l’equip redactor extern pugui participar de les sessions de participació amb la 

idea de que copsin les inquietuds i necessitats del veïnat de primera mà. El seu 

contracte està prevists  fins després de l’aprovació definitiva. 

- Roger Clot (Ajuntament de Barcelona) ho confirma. 

Miquel Catasús (AAVV Clot-Camp de l’Arpa) comenta que estaria bé convocar al 

departament de Patrimoni en aquesta Comissió de Seguiment. Es respon que des de 

Planejament es treballa colze a colze amb tots els departaments implicats en la 

redacció de la MPGM, especialment amb Patrimoni. Es preveu que una de les sessions 

sigui específica de patrimoni, en aquesta hi participaran els responsables de patrimoni 

per tal de fer l’explicació tècnica. En tot cas, es traspassarà aquesta demana al 

Departament de Patrimoni per a que puguin assistir a la següent reunió de la Comissió 

de Seguiment. 
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Un cop tractats tots els assumptes, es convida a les persones assistents a participar en 

pròximes reunions. Es tanca la sessió a les 18.30 h. 

 


